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 السيطرة على نظام التعليق النشط بالمركبة بإستخدام انظمة السيطرة المُضببة عنوان الاطروحة:

 الخلاصة

 PID controller, Fuzzy logicبنظاو انخعهٍك اننشظ فً انسٍاساث  نهخحكىحى فً هزة الاطشوحت اسخخذاو ثلاد طشق 

control  و fuzzy supervised PID control  وانًماسنت   بٍن نخائح انطشق انًخخهفت نخحذٌذ  انطشٌمت الافضم انخً  نها انمذسة

فً انحصىل عهى  انمٍى  Particle Swarm Optimizationطشٌمت عهى حمهٍم الاهخضاصث اكثش ين غٍشها.   كًا ولذ  حى  اسخخذاو 

او   انمٍى انًثهى نًىالع يشاكض دوال الانخًاء   PID Controllerانًثهى نهًعايلاث  سىاء كانج لٍى انكسب كًا هى انحال فً 

ج انزي ٌخىائى يع او فً حانت اٌداد انمٍى انًثهى  نكسب الاخشا Fuzzy Logic Controlنًخغٍشاث  الادخالاث و الاخشاخاث  فً   

ينظىيت انخعهٍك نهًشكبت. ولاخخباس خىدة عًم انًخحكى يع اننظاو حى اخخباسه ين ناحٍت الاسخمشاسٌت ورنك بخغٍش يىاصفاث انطشٌك. 

اكثش ين بمٍت انًخحكًاث  Fuzzy Supervised PID Controlولذ حبٍن ين الاخخباس اسخمشاسٌت و وثىلٍت اننظاو فً حانت 

فً اعذاد و بناء اننظى فً خًٍع   MATLAB/ SIMULINK R2014a version (8.3.0.532)حى اعخًاد بشنايح  انًسخخذيت.

 انحالاث, ولذ حى عشض و حسدٍم نخائح  الاخشاج حبعا نًخغٍشاث خىاص انطشٌك.
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Abstract 

In this thesis many types of controller to control Active Suspension System, PID controller, 

Fuzzy logic control and fuzzy supervised PID control are developed for active suspension system. 

Particle swarm optimization algorithm is used to optimize the parameters of the PID controller, Fuzzy 

logic control and fuzzy supervised PID control. The   proposed control schemes are applied for 

quarter and half car system and different methods are compared. Also three different control schemes 

are applied for    full car active suspension system. Results of all proposed methods for different road 

profiles are compared and tested for robustness. Results show that the fuzzy supervised PID control 

scheme is more effective   than   other controller schemes. It gives the lowest values of cost function 

for different road profile .It is more robust than other control schemes. The MATLAB/ SIMULINK 

R2014a version (8.3.0.532) toolboxes are used to simulate the system and the controller and to display 

the responses of the controlled model with different types of the road profiles.   


